

*FROM*



*Life*

To



**Through the Cross**

*Death*

**Dari Kematian Kepada Kehidupan Melalui Salib**



Institut Pengetahuan Alkitab Antarabangsa

## Kenyataan Presiden

Kami mengesyorkan agar anda mempelajari Bible anda untuk menentukan ketepatan apa yang dinyatakan dalam pelajaran ini atau daripada mana-mana sumber lain. "Komentari" yang dibentangkan dalam pelajaran International Institute of Biblical Knowledge (IBKI) adalah pendapat pengarang atau penyusun. Pendapat sering mendapat laluan mereka ke dalam pelajaran audio, video, dan cetakan, serta ulasan Alkitab; dan, dalam ajaran pendakwah, pendeta, pendeta, imam atau rabbi.

Anda harus sentiasa mengesahkan semua komen, pendapat dan ajaran ini kerana adalah tanggungjawab ANDA untuk mencari, mengetahui dan melakukan kehendak Tuhan. Untuk menyemak kebenaran mana-mana pengajaran, baca terjemahan Bible yang berbeza, dan rujuk kamus dan leksikon Bible untuk mempelajari makna perkataan atau frasa yang tidak dikenali. Berhati-hati dengan sebarang definisi kamus, kerana kamus memberikan makna perkataan dan frasa daripada bahasa asal kepada penggunaan semasa. Makna perkataan dan frasa juga berubah mengikut peredaran masa. Juga, beberapa perkataan Yunani boleh diterjemahkan kepada satu perkataan, yang boleh memutarbelitkan makna asal. Izinkan Tuhan berbicara kepada anda dari Firman Kudus-Nya seperti yang tertulis dalam Alkitab.

IBKI memberikan kebenaran untuk memuat turun dan mengeluarkan semula bagi tujuan bukan komersial pelajaran secara keseluruhannya tanpa perubahan atau bayaran.

Randolph Dunn, Presiden

Hubungi kami: [vinay\\_coc@rediffmail.com](mailto:vinay_coc@rediffmail.com)

Laman web: [www.thebibleway.net/IBKIMalay.html](http://www.thebibleway.net/IBKIMalay.html)

## Bab 1

### SIAPA ALLAH?

Dalam bacaan ini, anda akan belajar tentang Tuhan yang memberi kita kehidupan. Siapakah dia? Apa yang telah Dia lakukan? Adakah Dia mengambil berat tentang kita? Apa yang Dia mahu daripada kita? Mengapa adalah sangat salah untuk menyembah dan melayani mana-mana orang, objek, atau benda selain daripada Tuhan?

1. Yohanes 17:3- "Inilah hidup yang kekal itu: supaya mereka mengenal Engkau, satu-satunya Allah yang benar, dan mengenal Yesus Kristus, yang telah Engkau utus."

a. Untuk menerima hidup yang kekal, adakah anda perlu mengenali Tuhan? Ya atau tidak

2. Yohanes 4:23, 24- "Tetapi masanya akan datang dan sudah tiba sekarang, penyembah-penyembah benar akan menyembah Bapa dalam roh dan kebenaran, kerana penyembah-penyembah itulah yang dicari Bapa. Allah adalah roh, dan penyembah-penyembahnya harus menyembah dalam roh dan kebenaran. "

a. Tuhan sama ada roh atau jirim. yang mana? \_\_\_\_\_

b. Adakah Tuhan mencari manusia untuk menyembah-Nya? Ya atau tidak

3. Kisah 17:24-31- “Tuhan yang menjadikan dunia dan segala isinya ialah Tuhan langit dan bumi dan tidak diam di dalam kuil yang dibina oleh tangan. Dan dia tidak dilayani oleh tangan manusia, seolah-olah dia memerlukan apa-apa, kerana dia sendiri memberi semua manusia hidup dan nafas dan segala-galanya. Dari satu orang Ia menjadikan setiap bangsa manusia, supaya mereka mendiami seluruh bumi; dan dia menentukan masa yang ditetapkan bagi mereka dan tempat yang tepat untuk mereka tinggal. Tuhan melakukan ini supaya manusia mencari Dia dan mungkin menjangkau Dia dan menemui Dia, walaupun Dia tidak jauh dari kita masing-masing. 'Sebab di dalam Dia kita hidup dan bergerak dan wujud.' Seperti yang dikatakan oleh beberapa penyair kamu sendiri, 'Kami adalah keturunannya.'

“Oleh itu, oleh kerana kita adalah keturunan Tuhan, kita tidak boleh menyangka bahawa makhluk ilahi itu seperti emas atau perak atau batu - patung yang dibuat oleh rekaan dan kemahiran manusia. Pada masa lalu Tuhan mengabaikan kejahatan seperti itu, tetapi sekarang Dia memerintahkan semua orang di mana-mana untuk bertaubat. Kerana Dia telah menetapkan satu hari apabila Dia akan menghakimi dunia dengan adil oleh orang yang telah ditetapkan-Nya. Dia telah membuktikan hal ini kepada semua orang dengan membangkitkan Dia dari antara orang mati.”

Soalan

a. Siapakah yang menciptakan dunia dan segala isinya? \_\_\_\_\_

b. Siapa perlukan siapa?

\_\_\_\_ 1) Kita memerlukan Tuhan

\_\_\_\_ 2) Tuhan memerlukan kita

c. Apa yang menunjukkan bahawa Allah mengambil berat tentang kita

\_\_\_\_ 1) Dia memberi kita kehidupan dan nafas

\_\_\_\_ 2) Dia mahu kita mencari Dia

\_\_\_\_ 3) Dia sentiasa dekat dengan setiap daripada kita

\_\_\_\_ 4) semua jawapan ini.

d. Sesiapa yang beranggapan bahawa Tuhan adalah seperti emas, perak, batu atau apa-apa kerja seni adalah:

\_\_\_\_ 1) bijak

\_\_\_\_ 2) jahil

e. Adakah anda fikir Tuhan benar-benar akan menghakimi dan mengutuk mereka yang tidak bertaubat, walaupun mengetahui bahawa Dia mengasihi dan mengambil berat kepada kita semua?

**Ya atau tidak**

4. Roma 1:18-25 - “Kemurkaan Allah dinyatakan dari syurga terhadap segala kefasikan dan kejahatan manusia yang menindas kebenaran dengan kejahatan mereka, kerana apa yang dapat diketahui tentang Allah jelas bagi mereka, kerana Allah telah menjelaskan kepada mereka. Sebab sejak dunia diciptakan, sifat-sifat Allah yang tidak kelihatan—kekuasaan-Nya yang kekal dan sifat ilahi-Nya—telah nampak dengan jelas, dipahami dari apa yang dijadikan, sehingga manusia tidak dapat berdalih.”

“Sebab walaupun mereka mengenal Allah, mereka tidak memuliakan Dia sebagai Allah dan tidak mengucap syukur kepada-Nya, tetapi pikiran mereka menjadi sia-sia dan hati mereka yang bodoh menjadi gelap. Walaupun mereka mengaku bijak, mereka menjadi bodoh dan menukar kemuliaan Allah yang kekal dengan patung yang dibuat menyerupai manusia yang fana dan burung dan binatang dan binatang melata.”

“Oleh itu, Allah menyerahkan mereka dalam keinginan hati yang berdosa kepada kecemaran seksual untuk merendahkan tubuh mereka satu sama lain. Mereka menukar kebenaran Allah dengan dusta, dan menyembah serta menyembah makhluk ciptaan daripada Pencipta yang terpuji selama-lamanya. Amin.”

a. Malah orang yang tidak pernah membaca Bible harus tahu bahawa Pencipta itu berkuasa, bijak dan ilahi. Ya atau

tidak

- b. Adakah orang yang menafikan kewujudan Tuhan Pencipta mempunyai sebarang alasan? Ya atau tidak
- c. Patutkah fakta bahawa Tuhan adalah Pencipta kita menyebabkan kita menyembah dan memuji-Nya? Ya atau tidak
- d. Adakah Tuhan membiarkan manusia mengikut hawa nafsu mereka sendiri walaupun mereka tidak diredhaiNya YA atau TIDAK
- e. Barangsiapa yang menyembah dan mengabdikan kepada benda yang diciptakan bukannya Pencipta adalah? Betul atau salah
- f. Tulis beberapa perkara ciptaan yang dihidangkan orang pada masa kini:

1) \_\_\_\_\_

2) \_\_\_\_\_

3) \_\_\_\_\_

5. Matius 19:26– “Yesus memandang mereka dan berkata, ‘Bagi manusia hal ini tidak mungkin, tetapi bagi Allah segala sesuatu mungkin.’”

- a. Adakah sesuatu yang tidak dapat dilakukan oleh Tuhan? Ya atau tidak
- b. Bolehkah kita percaya kepada Tuhan untuk menyediakan semua keperluan kita? Ya atau tidak

6. Yohanes 3:16– “Karena begitu besar kasih Allah akan dunia ini, sehingga Ia telah mengaruniakan Anak-Nya yang tunggal, supaya setiap orang yang percaya kepada-Nya tidak binasa, melainkan beroleh hidup yang kekal.” ( Roma 5:6-8 ) Anda lihat, pada masa yang tepat, semasa kita masih tidak berdaya, Kristus mati untuk orang yang tidak beriman. Jarang sekali orang akan mati untuk orang yang soleh, walaupun untuk orang yang baik seseorang mungkin berani mati. Tetapi Allah menunjukkan kasih-Nya kepada kita dalam hal ini: Ketika kita masih berdosa, Kristus telah mati untuk kita.”

- a. Adakah Tuhan mengasihi kamu, walaupun kamu seorang pendosa? Ya atau tidak
- b. Apakah bukti terbesar kasih Tuhan kepada anda? \_\_\_\_\_
- c. Apa yang Tuhan mahukan untuk anda? MATI atau HIDUP

### **Ringkasan:**

Anda melihat bahawa Tuhan yang menciptakan anda juga mengasihi anda dan mahu anda mencari, menyembah dan memuliakan Dia. Tuhan yang Ajaib ini berkuasa dan “boleh berbuat lebih banyak daripada apa sahaja yang boleh kita minta atau fikirkan” (Efesus 3:20). Dia memberikan kepada kita Anak-Nya, Yesus, sebagai demonstrasi besar kasih-Nya. Sekarang anda perlu mempelajari beberapa perkara penting tentang Yesus ini.

### **bab 2**

#### **SIAPAKAH YESUS?**

Dalam bacaan ini, anda akan belajar tentang Yesus, Kristus, Putera Kehidupan. (Kis. 3:15) Siapakah Dia? Apakah kepentingannya bagi kita? Mengapa Dia layak mendapat pujian dan ketaatan kita?

1. Yohanes 1:1-4, 14– “Pada mulanya adalah Firman, dan Firman itu bersama-sama dengan Allah, dan Firman itu adalah Allah. Dia bersama Tuhan pada mulanya. Melalui Dia segala sesuatu dijadikan; tanpa dia tiada apa pun yang tercipta yang telah dibuat. Dalam Dia ada hidup, dan hidup itu adalah terang manusia. ... Firman itu telah menjadi manusia dan diam di antara kita. Kami telah melihat kemuliaan-Nya, kemuliaan dari Yang Tunggal, yang datang dari Bapa, penuh kasih karunia dan kebenaran.”

a. Adakah Yesus Tuhan? Ya atau tidak

b. Di mana kita boleh mencari kehidupan? \_\_\_\_\_

c. Adakah Yesus adalah Tuhan yang menjadi manusia dan tinggal di bumi untuk suatu masa? Ya atau tidak

2. Matius 1:20-23- "Tetapi sesudah ia mempertimbangkan hal itu, malaikat Tuhan menampakkan diri kepadanya dalam mimpi dan berkata, 'Yusuf anak Daud, janganlah takut mengambil Maria sebagai isterimu, sebab yang dikandungnya adalah dari Roh Kudus. Dia akan melahirkan seorang anak lelaki, dan kamu hendaklah menamakan Dia Yesus, kerana Dia akan menyelamatkan umat-Nya daripada dosa mereka.' Semuanya itu terjadi supaya genaplah firman Tuhan melalui nabi: 'Anak dara itu akan mengandung dan akan melahirkan seorang anak laki-laki, dan mereka akan menamakan Dia Imanuel'-yang artinya, "Tuhan menyertai kita."

a. Adakah Yesus dikandung secara ajaib? Ya atau tidak

b. Yesus datang untuk menyelamatkan kita dari apa? \_\_\_\_\_

c. Yesus Kristus ialah:

\_\_\_\_1) Tuhan yang tinggal di bumi bersama kita dalam bentuk manusia

\_\_\_\_2) hanya seorang yang baik

3. Matius 16:13-16- "Apabila Yesus tiba di wilayah Kaisarea Filipi, Dia bertanya kepada murid-murid-Nya, 'Kata orang, siapakah Anak Manusia itu?' Mereka menjawab, 'Ada yang berkata Yohanes Pembaptis; yang lain berkata Elia; dan yang lain lagi, Yeremia atau salah seorang nabi.' 'Tetapi bagaimana dengan awak?' dia tanya. 'Awak kata saya siapa?' Simon Petrus menjawab, 'Engkau adalah Kristus, Anak Allah yang hidup.'"

a. Siapakah Yesus? \_\_\_\_\_

4. Yohanes 10:11, 14, 15, 27- "Akulah gembala yang baik. Gembala yang baik menyerahkan nyawanya untuk domba-domba itu." ... "Akulah gembala yang baik; Aku mengenal domba-domba-Ku dan domba-domba-Ku mengenal Aku - sama seperti Bapa mengenal Aku dan Aku mengenal Bapa dan Aku memberikan nyawa-Ku untuk domba-domba itu." ... "Domba-domba-Ku mendengarkan suara-Ku; Saya kenal mereka, dan mereka mengikut saya."

a. Siapakah gembala yang baik? \_\_\_\_\_

b. Adakah gembala yang baik datang ke bumi untuk menjaga dan melindungi kita, walaupun dengan mengorbankan nyawanya? Ya atau tidak

c. Untuk Kristus menjadi gembala anda yang baik, adakah anda perlu mendengar dan mengikut Dia? Ya atau tidak

5. Yohanes 14:6- "Yesus menjawab, 'Akulah jalan dan kebenaran dan hidup. Tidak ada seorang pun yang datang kepada Bapa kecuali melalui Aku.'"

a. Adakah terdapat cara lain untuk diselamatkan kecuali melalui Yesus? Ya atau tidak

b. Apakah satu-satunya cara anda boleh sampai kepada Tuhan dan menerima hidup yang kekal?

\_\_\_\_1) mengikut beberapa paderi

\_\_\_\_2) mengikut beberapa imam

\_\_\_\_3) mengikut beberapa guru atau ketua agama

\_\_\_\_4) mengikut Yesus Kristus

6. 1 Timotius 2:5- "Sebab ada satu Allah dan satu pengantara antara Allah dan manusia, yaitu manusia Kristus Yesus."

a. Adakah pengantara lain antara Tuhan dan manusia selain Yesus?

**Ya atau tidak**

b. Hari ini, bolehkah anda mendekati Tuhan dengan cara:

\_\_\_ 1) Maria, ibu Yesus

\_\_\_ 2) beberapa orang suci atau orang baik yang telah pun meninggal dunia

\_\_\_ 3) hanya melalui Yesus Kristus

7. Ibrani 10:10-14 - "Dan oleh kehendak itu, kita telah dikuduskan oleh pengorbanan tubuh Yesus Kristus sekali untuk selama-lamanya. Hari demi hari setiap imam berdiri dan melaksanakan tugas agamanya; berkali-kali ia mempersembahkan korban yang sama, yang tidak dapat menghapuskan dosa. Tetapi setelah imam ini mempersembahkan untuk selama-lamanya satu korban untuk dosa, dia duduk di sebelah kanan Allah. Sejak saat itu ia menanti-nantikan musuh-musuh-Nya menjadi tumpuan kaki-Nya, kerana dengan satu korban ia telah menyempurnakan untuk selama-lamanya mereka yang dikuduskan."

a. Siapakah yang mempersembahkan satu-satunya korban yang sempurna untuk dosa kita? \_\_\_\_\_

b. Adakah pengorbanan Yesus diulang lagi dan lagi? Ya atau tidak

c. Apakah pengorbanan yang boleh anda persembahkan kepada Tuhan yang akan membayar dosa-dosa anda?

\_\_\_ 1) doa atau tasbih

\_\_\_ 2) penderitaan peribadi

\_\_\_ 3) perkhidmatan yang rendah hati

\_\_\_ 4) sumbangan dan persepuluhan

\_\_\_ 5) amal kebajikan

\_\_\_ 6) tiada apa yang boleh anda lakukan akan membayar harga dosa anda

### Ringkasan

Dalam ayat-ayat ini, anda melihat bahawa Yesus ialah Kristus, Anak Tuhan yang Hidup, Jalan, Kebenaran, dan Kehidupan, satu-satunya jalan untuk kita sampai kepada Tuhan, Bapa, Juruselamat, pengorbanan yang sempurna dan satu-satunya mampu membayar dosa kita. Dan dia lebih banyak lagi! Cuba temui kebenaran lain tentang Yesus dalam bacaan Bible anda. Tetapi anda sepatutnya sudah memahami mengapa Bible mengatakan bahawa "tidak ada nama lain di bawah langit, yang diberikan kepada manusia, yang olehnya kita boleh diselamatkan." (Kisah 4:12) Anda memerlukan Yesus untuk menyelamatkan anda daripada dosa anda.

Berhenti dan renungkan orang yang hebat ini! Kenali kebesaran-Nya dan betapa anda memerlukan-Nya untuk segala-galanya, terutama untuk keselamatan. Carilah keselamatan dan kehidupan kekal yang hanya terdapat dalam Yesus Kristus.

### Bab 3

#### YESUS ADALAH TUHAN!

Dalam bahagian ini, anda akan belajar apa yang dimaksudkan bahawa Yesus adalah Tuhan. Mengapa Dia berkuasa atas kita? Mengapakah sangat penting untuk mengikuti teladan-Nya dan mematuhi perintah-Nya?

1. Kisah 2:36 - "Sebab itu hendaklah seluruh Israel yakin akan hal ini: Allah telah menjadikan Yesus yang kamu salibkan ini, Tuhan dan Kristus."

a. Selepas kebangkitannya, Yesus dijadikan \_\_\_\_\_ dan \_\_\_\_\_.

2. Filipi 2:9-11 - "Sebab itu Allah meninggikan Dia ke tempat yang tertinggi dan mengaruniakan kepada-Nya nama di atas

segala nama, supaya dalam nama Yesus bertekuk lutut segala yang ada di langit dan yang ada di bumi dan yang ada di bawah bumi, dan segala lidah mengaku, bahwa Yesus Kristus adalah Tuhan, bagi kemuliaan Allah Bapa.”

- a. Adakah orang yang lebih mulia daripada Yesus? Ya atau tidak
- b. Siapa yang akan mengaku bahwa Yesus adalah Tuhan suatu hari nanti? \_\_\_\_\_

3. Matius 28:18– “Lalu Yesus datang kepada mereka dan berkata, ‘Kepada-Ku telah diberikan segala kuasa di syurga dan di bumi.’”

- a. Tuhan memberikan Yesus \_\_\_\_\_ kuasa.
- b. Adakah Yesus mempunyai hak untuk memerintahkan kita melakukan apa sahaja yang dia kehendaki?  
**Ya atau tidak**

c. Siapa yang lebih berkuasa ke atas kamu?

- \_\_\_\_ 1) majlis gereja pemimpin agama
- \_\_\_\_ 2) kerajaan negara
- \_\_\_\_ 3) pendakwah atau imam
- \_\_\_\_ 4) keluarga anda
- \_\_\_\_ 5) Yesus Kristus

4. Yohanes 12:48- “Ada hakim bagi orang yang menolak Aku dan tidak menerima perkataanku; perkataan yang telah Kukatakan itu akan menghukumnya pada hari terakhir.”

a. Yesus berkata kita akan dihakimi pada hari terakhir dengan kata-kata

- \_\_\_\_ 1) seorang paderi
- \_\_\_\_ 2) seorang rabbi
- \_\_\_\_ 3) seorang imam
- \_\_\_\_ 4) Yesus sendiri

b. Pada hari kiamat, adakah asas penghakiman adalah apa yang anda fikir betul atau salah? Ya atau tidak

c. Pada hari penghakiman Tuhan, adakah anda akan dinilai dengan kata-kata dan kepercayaan ibu bapa anda? Ya atau tidak

5. Lukas 6:46- “Mengapa kamu memanggil Aku, ‘Tuhan, Tuhan,’ dan tidak melakukan apa yang Aku katakan?”

- a. Orang yang memanggil Yesus Tuhan wajib \_\_\_\_\_ dia.
- b. Jika anda tidak mematuhi Yesus, adakah anda mempunyai hak untuk memanggil Dia Tuhan?

**Ya atau tidak**

6. Matius 7:21-23- “Bukan setiap orang yang berseru kepada-Ku: Tuhan, Tuhan, akan masuk ke dalam Kerajaan Sorga, melainkan dia yang melakukan kehendak Bapa-Ku yang di syurga. Banyak orang akan berkata kepadaku pada hari itu, 'Tuhan, Tuhan, bukankah kami bernubuat demi nama-Mu, dan demi nama-Mu mengusir setan dan melakukan banyak mukjizat?' Kemudian saya akan memberitahu mereka dengan jelas, 'Saya tidak pernah mengenali kamu. Enyahlah daripada-Ku, hai kamu yang berbuat jahat!'”

a. Adakah semua orang yang memanggil Yesus Tuhan dan percaya kepada-Nya akan diselamatkan?

**Ya atau tidak**

b. Adakah perlu untuk mematuhi Yesus untuk diselamatkan? Ya atau tidak

c. Adakah anda mahu mematuhi Yesus dalam segala hal? Ya atau tidak

**7. 1 Yohanes 2:6-** “Barangsiapa berkata bahwa ia tinggal di dalam Dia, ia juga harus berjalan sama seperti Dia berjalan.”

a. Siapakah contoh yang patut kita contohi dalam kehidupan? \_\_\_\_\_

b. Patutkah kita cuba hidup seperti Yesus hidup, iaitu, mempunyai nilai, kebaikan dan sikap yang sama? Ya atau tidak

c. Mudah untuk mengatakan, “Saya seorang Kristian”, tetapi orang yang benar-benar tinggal di dalam Yesus mesti \_\_\_\_\_.

**8. Lukas 14:27, 33-** “Dan sesiapa yang tidak memikul salibnya dan mengikut Aku, ia tidak dapat menjadi murid-Ku. ... Demikian juga, sesiapa di antara kamu yang tidak melepaskan segala yang ada padanya tidak boleh menjadi pengikut-Ku.”

a. Untuk menjadi murid Yesus yang sejati, mestikah anda meletakkan Dia dan kehendak-Nya di atas segala-galanya dalam hidup anda? Ya atau tidak

b. Adakah anda akan memutuskan untuk menjadi seorang Kristian walaupun keluarga anda menentang keputusan ini? Ya atau tidak

### **Ringkasan**

Kita melihat bahawa Yesus adalah Tuhan segala-galanya, dan bahawa, dalam praktiknya, kebenaran ini bermakna bahawa dialah yang mengawal kehidupan orang Kristian sejati. Anda tidak boleh berfikir tentang menjadi seorang Kristian tanpa tunduk di hadapan Yesus, dan menyerahkan kawalan hidup anda ke dalam tangannya. Tiada siapa yang boleh menjadi seorang Kristian tanpa memutuskan untuk mematuhi Dia. Matlamat orang Kristian adalah untuk menjadi seperti dia dan taat kepadanya dalam segala hal. Tetapi ingatlah harga mahal yang Yesus bayar untuk menjadi Tuhanmu. Dia memberikan nyawanya untuk anda dan kini memerlukan anda hidup untuknya. Renungkan kebenaran ini. Tanya diri anda sama ada anda bersedia untuk memanggil Yesus Tuhan, mengetahui komitmen yang tersirat dalam pengakuan ini dalam hidup anda.

### **MENGAPA YESUS MESTI MATI?**

Dalam bacaan ini, anda akan belajar tentang dosa. Bagaimanakah ia membawa hukuman Tuhan kepada kita? Mengapakah penderitaan dan kematian Yesus di kayu salib diperlukan supaya kita dapat diselamatkan daripada hukuman Tuhan? Bagaimanakah Yesus menyelesaikan masalah besar dosa di atas salib Kalvari?

**1. 1 Yohanes 3:4; 5:17-** “Setiap orang yang berbuat dosa melanggar hukum; sesungguhnya dosa adalah pelanggaran hukum.... Segala kejahatan adalah dosa, dan ada dosa yang tidak membawa maut.”

a. Adakah sesiapa yang melanggar atau mengingkari hukum Allah itu berdosa? Ya atau tidak

b. Jika anda melakukan sesuatu yang tidak adil atau betul menurut Firman Tuhan, adakah anda menjadi pendosa? Ya atau tidak

c. Adakah anda, secara peribadi, pernah menderhaka kepada Tuhan? Ya atau tidak

**2. Yakobus 4:17-** “Sesiapa yang mengetahui kebaikan yang patut dilakukannya dan tidak melakukannya, berdosa”

a. Adakah orang yang berdosa hanyalah orang yang membunuh, mencuri, mabuk, berbohong, berzina, atau melakukan "kejahatan yang mengerikan?" Ya atau tidak

b. Adakah dosa juga jika gagal melakukan perkara baik yang kita tahu lakukan?

**Ya atau tidak**



c. Adakah anda sentiasa melakukan perkara baik yang anda tahu patut anda lakukan? Ya atau tidak

**3. Galatia 3:10-** "Semua orang yang bergantung pada pemeliharaan hukum berada di bawah kutuk, kerana ada tertulis: 'Terkutuklah setiap orang yang tidak terus melakukan segala sesuatu yang tertulis dalam Kitab Taurat.'"

a. Orang yang tidak selalu melakukan semua yang Allah tuntutan adalah berdosa dan \_\_\_\_\_.

b. Adakah anda selalu melakukan semua yang Allah tuntutan? Ya atau tidak

**4. Roma 3:23-** "Sebab semua orang telah berbuat dosa dan telah kehilangan kemuliaan Allah, dan dibenarkan dengan cuma-cuma oleh kasih karunia oleh penebusan yang datang oleh Kristus Yesus."

a. Adakah anda seorang yang berdosa? Ya atau tidak

b. Buat senarai beberapa dosa anda:

c. Memikirkan perkara ini, dosa-dosa anda, jawablah secara peribadi:

1) Adakah dosa-dosa ini membuat Tuhan sedih? Ya atau tidak

2) Adakah dosa-dosa ini membuat anda sedih? Ya atau tidak

3) Tahukah anda bahawa Tuhan akan menghukum orang yang berdosa? Ya atau tidak

4) Adakah anda ingin diampuni dosa-dosa ini dan menjadi tidak bersalah seperti bayi kecil? Ya atau tidak

5) Adakah anda mahu hidup bersama Yesus selama-lamanya? Ya atau tidak

**5. Roma 6:23-** "Sebab upah dosa ialah maut, tetapi karunia Allah ialah hidup yang kekal dalam Kristus Yesus, Tuhan kita."

a. Apakah yang layak diterima oleh seorang pendosa sebagai gajinya?

\_\_\_\_\_ 1) dijangkiti penyakit

\_\_\_\_\_ 2) teguran yang tajam

\_\_\_\_\_ 3) peluang lagi

\_\_\_\_\_ 4) diampuni

\_\_\_\_\_ 5) kematian kekal

b. Adakah Allah adil apabila Dia menghukum orang yang berdosa? Ya atau tidak

c. Sebagai seorang pendosa adakah anda layak mendapat hukuman Tuhan? Ya atau tidak

### **Ringkasan**

Sekarang kamu sepatutnya tahu bahawa kamu, seperti kami yang lain, adalah seorang pendosa yang patut dihukum dan dihukum mati oleh Tuhan. Tetapi "Tuhan begitu mengasihi dunia ini sehingga Dia telah mengaruniakan Anak-Nya yang tunggal" supaya dapat memberi kita kehidupan. Yesus, kerana dia mengasihi kamu, telah disalibkan di atas salib Kalvari untuk membayar harga untuk semua dosa kamu. Sekarang anda perlu memikirkan perkara ini kerana setiap daripada kita perlu memutuskan bagaimana kita akan bertindak balas terhadap kebenaran ini. Jika anda memutuskan bahawa anda ingin diampuni daripada dosa-dosa anda, anda akan ingin tahu bagaimana untuk menerima pengampunan dan berpindah dari kematian kepada kehidupan.

### **Bab 4**

#### **APA YANG PERLU SAYA LAKUKAN UNTUK DIAMPUNKAN DOSA SAYA?**

Dalam bacaan ini, anda akan belajar apa yang mesti anda lakukan untuk menerima pengampunan dosa anda dan hidup kekal. Mengetahui bahawa Yesus telah membayar harga untuk dosa-dosa anda, apakah yang perlu anda lakukan untuk menerima faedah pengorbanan Kristus di kayu salib?

1. Yohanes 3:16– “Karena begitu besar kasih Allah akan dunia ini, sehingga Ia telah mengaruniakan Anak-Nya yang tunggal, supaya setiap orang yang percaya kepada-Nya tidak binasa, melainkan beroleh hidup yang kekal.”

a. Untuk menerima hidup yang kekal adakah anda perlu percaya kepada Yesus? Ya atau tidak

2. Yohanes 8:24– “Aku telah memberitahu kamu bahawa kamu akan mati dalam dosamu; jika kamu tidak percaya bahawa Akulah [yang aku dakwa sebagai dirinya], sesungguhnya kamu akan mati dalam dosamu.”

a. Adakah mungkin untuk diselamatkan jika anda tidak percaya kepada Yesus? Ya atau tidak

3. Roma 10:14-15– “Maka bagaimanakah mereka dapat menyeru kepada yang tidak mereka percayai? Dan bagaimana mereka boleh percaya kepada Dia yang tidak mereka dengari? Dan bagaimana mereka dapat mendengar tanpa ada yang memberitahkan kepada mereka?”

a. Untuk percaya, adakah anda perlu mendengar injil Yesus Kristus?

**Ya atau tidak**

4. Lukas 13:3–“Saya beritahu awak, tidak! Tetapi jika kamu tidak bertaubat, kamu juga akan binasa.”

a. Adakah anda akan menerima hidup yang kekal jika anda enggan mengaku anda telah berdosa dan bertaubat dari dosa anda? Ya atau tidak

5. 2 Korintus 7:10– “Kedukaan yang menurut Ilahi mendatangkan pertobatan yang membawa kepada keselamatan dan tidak meninggalkan penyesalan, tetapi dukacita duniawi membawa maut.”

a. Bertaubat bermaksud:

\_\_\_ 1) memutuskan untuk tidak meneruskan dosa tetapi untuk taat kepada Tuhan.

\_\_\_ 2) hanya rasa menyesal atas dosa yang telah anda lakukan.

b. Adakah anda ingin berhenti melakukan dosa? Ya atau tidak

6. Markus 16:16– “Sesiapa yang percaya dan dibaptis akan diselamatkan, tetapi sesiapa yang tidak percaya akan dihukum.”

a. Manakah antara pernyataan berikut yang merupakan kebenaran yang diajarkan Yesus?

\_\_\_ 1) Dia yang percaya akan diselamatkan dan selepas itu hendaklah dibaptiskan

\_\_\_ 2) Dia yang dibaptiskan akan diselamatkan dan selepas itu hendaklah percaya

\_\_\_ 3) Dia yang percaya dan dibaptiskan akan diselamatkan

7. Kisah 2:38– “Jawab Petrus, “Bertobatlah dan hendaklah kamu masing-masing memberi dirimu dibaptis dalam nama Yesus Kristus untuk pengampunan dosamu. Dan kamu akan menerima karunia Roh Kudus.”

a. Apakah tujuan pembaptisan ini?

\_\_\_ 1) untuk pengampunan (pengampunan) dosa

\_\_\_ 2) untuk mengumumkan kepada dunia bahawa anda telah diselamatkan

\_\_\_ 3) untuk menjadi ahli denominasi agama

8. Kisah 22:16– “Dan sekarang apa tunggu lagi? Bangunlah, berilah dirimu dibaptis, dan hapuskanlah dosamu dengan berseru kepada nama-Nya.”

a. Bilakah Saul diselamatkan?

- \_\_\_ 1) apabila dia percaya kepada Yesus dalam perjalanan ke Damsyik
- \_\_\_ 2) semasa dia solat dan berpuasa di Damsyik
- \_\_\_ 3) apabila dia dibaptiskan, dibasuh daripada dosanya

b. Apakah yang Saul panggil kepada Tuhan untuk lakukan?

- \_\_\_ 1) membasuh dosanya
- \_\_\_ 2) beritahu dunia dia telah diselamatkan

9. Kolose 2:12– “Setelah dikuburkan bersama-sama dengan Dia dalam pembaptisan dan dibangkitkan bersama-sama dengan Dia oleh imanmu kepada kuasa Allah, yang telah membangkitkan Dia dari antara orang mati.”

a. Adakah pembaptisan merupakan ungkapan iman kepada kuasa Tuhan YA atau TIDAK

b. Adakah betul untuk membaptis orang yang tidak percaya kepada Kristus?

**Ya atau tidak**

10. Roma 6:3-6– “Atau tidak tahukah kamu bahawa kita semua yang telah dibaptiskan dalam Kristus Yesus, telah dibaptis dalam kematian-Nya? Oleh itu, kita telah dikuburkan bersama-sama dengan Dia melalui baptisan dalam kematian, supaya, sama seperti Kristus telah dibangkitkan dari antara orang mati oleh kemuliaan Bapa, kita juga boleh menjalani hidup yang baru. Jika kita telah dipersatukan dengan Dia seperti ini dalam kematian-Nya, kita pasti juga akan bersatu dengan Dia dalam kebangkitan-Nya.”

a. Adakah kehidupan baru dalam Kristus bermula sebelum atau selepas pengebumian dan kebangkitan pembaptisan ini? \_\_\_\_\_

11. Bagaimanakah pembaptisan anda?

a. Adakah anda percaya kepada Yesus semasa anda dibaptiskan? Ya atau tidak

b. Adakah pembaptisan anda adalah pengebumian (rendam) dalam air? Ya atau tidak

c. Adakah pembaptisan anda untuk pengampunan dosa anda? Ya atau tidak

d. Adakah anda bertaubat daripada dosa anda sebelum anda dibaptiskan? Ya atau tidak

e. Adakah pembaptisan anda mengikut alkitabiah dan dengan itu sah? Ya atau tidak

### **Ringkasan**

Untuk anda meninggalkan dunia dosa dan menjadi seorang Kristian, anda mesti mendengar dan memahami berita baik Yesus Kristus. Percayalah bahawa Yesus adalah Anak Tuhan yang menjalani kehidupan tanpa dosa, mati di kayu salib menggantikan anda, dan kemudian bangkit dari kematian pada hari ketiga. Anda mesti bertaubat daripada dosa-dosa anda, memutuskan dengan ikhlas bahawa anda akan hidup dalam penyerahan kepada Tuhan Yesus. Anda mesti mengaku Dia sebagai Tuhan dan dibaptiskan (direndam) dalam air, dalam nama Yesus Kristus untuk pengampunan dosa-dosa anda. Dengan melakukan ini, anda memulakan kehidupan Kristian, bebas daripada rasa takut akan hukuman Tuhan dan selamat dengan harapan hidup kekal dalam Kristus. Berhenti sekarang dan fikirkan keperluan anda untuk menjadi seorang Kristian. Jika anda sudah bertobat kepada Kristus, tanya diri anda sama ada penukaran anda mengikut Alkitab atau tidak. Tetapi sebelum membuat keputusan penting,

## **Bab 5**

### **APAKAH KEHENDAK TUHAN UNTUK GEREJANYA?**

Dalam bacaan ini anda akan belajar apa yang Tuhan kehendaki daripada anda sebagai seorang Kristian dan ahli badan rohani-Nya, gereja. Apakah gereja? Bagaimanakah seharusnya gereja itu? Apakah yang perlu dilakukan oleh gereja?

Apakah tanggungjawab anda sebagai ahli gereja?

1. Efesus 1:22-23- "Dan Allah meletakkan segala sesuatu di bawah kaki-Nya dan menetapkan Dia menjadi kepala atas segala sesuatu bagi jemaat, yaitu tubuh-Nya, yaitu kepenuhan Dia, yang memenuhi segala sesuatu dalam segala hal."

a. Siapa yang mempunyai semua kuasa ke atas gereja? \_\_\_\_\_

b. Siapa ketua gereja?

\_\_\_ 1) Paus Roman Katolik

\_\_\_ 2) Beberapa Pastor Protestan, Uskup atau Pendeta

\_\_\_ 3) Hanya Yesus Kristus

c. Adakah gereja dipanggil tubuh Kristus? Ya atau tidak

2. Efesus 4:4- "Ada satu tubuh dan satu Roh - sama seperti kamu telah dipanggil kepada satu pengharapan ketika kamu dipanggil."

a. Menurut Bible, berapa banyak mayat yang ada pada Yesus? \_\_\_\_\_

b. Jemaat (tubuh Kristus) hendaklah tunduk kepada:

\_\_\_ 1) tradisi dan ketetapan manusia

\_\_\_ 2) Yesus, yang merupakan ketua gereja

3. Yohanes 17:21- "... supaya mereka semua menjadi satu, Bapa, sama seperti Engkau di dalam Aku dan Aku di dalam Engkau. Semoga mereka juga ada di dalam kita, supaya dunia percaya, bahwa Engkaulah yang telah mengutus Aku."

a. Yesus mahu semua pengikutnya menjadi:

\_\_\_ 1) bersatu

\_\_\_ 2) dibahagikan kepada pelbagai mazhab agama

4. 1 Korintus 1:10-13- "Aku menasihatkan kamu, saudara-saudara, dalam nama Tuhan kita Yesus Kristus, supaya kamu semua sepakat satu sama lain, supaya jangan ada perpecahan di antara kamu dan supaya kamu bersatu dengan sempurna dalam fikiran dan pemikiran. Saudara-saudaraku, beberapa orang dari keluarga Chloe telah memberitahu saya bahawa terdapat pertengkar di antara kamu. Apa yang saya maksudkan ialah: Salah seorang daripada kamu berkata, 'Saya mengikut Paulus'; yang lain, 'Aku mengikut Apolos'; yang lain, 'Aku mengikut Kefas'; satu lagi, 'Saya mengikut Kristus.' Adakah Kristus terbahagi? Adakah Paulus disalibkan untuk kamu? Adakah kamu dibaptis dalam nama Paulus?"

a. Adakah Tuhan mengutuk perpecahan dalam gereja-Nya? Ya atau tidak

b. Sesetengah orang berkata: "Alangkah indahnya terdapat begitu banyak denominasi dan gereja kerana semua orang boleh memilih gereja yang sesuai dengan mereka." Adakah ini BETUL atau SALAH?

5. Efesus 4:16 - "... Dari Dialah seluruh tubuh, yang disatukan dan disatukan oleh setiap ikatan penyokong, bertumbuh dan membangun dirinya di dalam kasih, sebagaimana setiap anggota melakukan pekerjaannya."

a. Patutkah setiap orang Kristian mengambil bahagian secara aktif dalam kehidupan dan kerja gereja? Ya atau tidak

6. Ibrani 10:24-25- "Dan marilah kita pertimbangkan bagaimana kita dapat mendorong satu sama lain ke arah kasih dan perbuatan baik. Janganlah kita meninggalkan pertemuan bersama-sama, seperti yang biasa dilakukan oleh beberapa orang, tetapi marilah kita saling menguatkan satu sama lain-dan lebih-lebih lagi ketika kamu melihat Hari itu semakin dekat."

a. Adakah Tuhan mahu semua orang Kristian sentiasa mengambil bahagian dalam mesyuarat gereja? Ya atau tidak

7. Kisah 2:42- "Mereka bertekun dalam pengajaran rasul-rasul dan dalam persekutuan, dalam memecahkan roti dan berdoa."

a. Kehidupan Kristian terdiri daripada ketabahan dalam:

- \_\_\_ 1) ajaran para rasul
- \_\_\_ 2) persekutuan
- \_\_\_ 3) pemeliharaan Perjamuan Tuhan
- \_\_\_ 4) solat
- \_\_\_ 5) semua item ini

8. Kisah 17:11- "Sekarang orang Berea lebih berbudi pekerti daripada orang Tesalonika, kerana mereka menerima berita itu dengan sangat bersemangat dan menyelidiki Kitab Suci setiap hari untuk mengetahui apakah yang Paulus katakan itu benar."

a. Patutkah anda, sebagai seorang Kristian, mempelajari Bible anda untuk memastikan bahawa apa yang anda dengar itu benar atau tidak? Ya atau tidak

9. Kolose 3:16- "Hendaklah firman Kristus diam dengan limpahnya di dalam kamu, sambil kamu mengajar dan menasihati satu sama lain dengan segala hikmat, dan sambil kamu menyanyikan mazmur, puji-pujian dan nyanyian rohani dengan rasa syukur di dalam hatimu kepada Tuhan."

a. Adakah Tuhan mahu orang Kristian untuk membina dan menggalakkan satu sama lain dengan menyanyikan pujian, dan pujian? Ya atau tidak

10. Roma 12:1-2- "Karena itu, saudara-saudara, demi kemurahan Allah, aku menasihatkan kamu, supaya kamu mempersembahkan tubuhmu sebagai persembahan yang hidup, yang kudus dan yang berkenan kepada Allah—itulah ibadah rohanimu. Jangan lagi menyesuaikan diri dengan pola dunia ini, tetapi berubahlah oleh pembaharuan pikiranmu. Kemudian kamu akan dapat menguji dan menyetujui apa kehendak Tuhan—kehendak-Nya yang baik, berkenan dan sempurna."

a. Patutkah seluruh hidup anda didedikasikan kepada Tuhan? Ya atau tidak

b. Buat senarai beberapa bidang dalam hidup anda yang boleh anda dedikasikan kepada Tuhan:

1) \_\_\_\_\_

2) \_\_\_\_\_

3) \_\_\_\_\_

## Ringkasan

Kehidupan Kristian adalah kehidupan penyertaan dan penglibatan dalam gereja, dalam penginjilan, dan dalam perbuatan baik. Untuk menjadi seorang Kristian bermakna komitmen yang serius yang mesti anda fikirkan terlebih dahulu. Tetapi ingat, tidak ada keselamatan dalam cara lain.

## Bab 6

### BAGAIMANA MENJAGA HIDUP KEKAL ANDA

Dalam bacaan ini, anda akan belajar bagaimana untuk kekal memiliki kehidupan kekal yang Tuhan berikan kepada anda apabila anda menjadi seorang Kristian. Ingatlah bahawa ramai yang mungkin berkata "Saya seorang Kristian" atau "Saya telah diselamatkan" tetapi kehidupan seorang Kristian sejati akan mendedahkan dirinya dalam perbuatan.

1. 1 Yohanes 1:5-7- "Inilah berita yang telah kami dengar daripada dia dan kami sampaikan kepada kamu: Allah itu

terang; padanya tidak ada kegelapan sama sekali. Jika kita mengaku bersekutu dengan Dia tetapi berjalan dalam kegelapan, kita berdusta dan tidak hidup menurut kebenaran. Tetapi jika kita berjalan di dalam terang, sama seperti Dia ada di dalam terang, maka kita beroleh persekutuan seorang dengan yang lain, dan darah Yesus, Anak-Nya, menyucikan kita dari segala dosa.”

a. Jika anda, sebagai seorang Kristian, mula hidup dalam kegelapan, adakah anda akan kehilangan persekutuan anda dengan Tuhan? Ya atau tidak

b. Jika seorang Kristian berhenti berjalan dalam terang, adakah darah Yesus masih membersihkan dosanya? Ya atau tidak

2. 1 Yohanes 2:9- "Sesiapa yang mengaku berada di dalam terang tetapi membenci saudaranya, masih berada dalam kegelapan."

a. Jika anda, sebagai seorang Kristian, tidak hidup mengasihi saudara-saudara anda dalam Kristus, adakah anda akan terus diselamatkan? Ya atau tidak

3. 1 Yohanes 2:3-6- "Kita tahu bahawa kita telah mengenal Dia jika kita mematuhi perintah-Nya. Orang yang berkata, "Aku mengenal Dia," tetapi tidak melakukan apa yang diperintahkan-Nya, adalah pendusta dan kebenaran tidak ada padanya. Tetapi jika ada yang menuruti firman-Nya, kasih Allah benar-benar sempurna di dalam dia. Demikianlah kita tahu kita ada di dalam Dia: Barangsiapa mengaku hidup di dalam Dia, ia harus hidup seperti Yesus."

a. Jika seorang Kristian berhenti menuruti Yesus, adakah dia masih akan diselamatkan? Ya atau tidak

4. 1 Yohanes 4:1,6- "Saudara-saudara yang dikasihi, jangan percaya setiap roh, tetapi ujilah roh-roh itu untuk mengetahui sama ada mereka berasal dari Tuhan kerana banyak nabi palsu telah keluar ke dunia. ... "Kami berasal dari Allah, dan barangsiapa mengenal Allah mendengarkan kami, tetapi barangsiapa bukan dari Allah tidak mendengarkan kami. Inilah cara kita mengenali Roh kebenaran dan roh kebatilan."

a. Adakah semua orang yang mengajar sesuatu atas nama sesuatu agama sentiasa mengajar kebenaran? Ya atau tidak

b. Untuk menjadi seorang Kristian sejati, adakah anda perlu menerima ajaran para rasulnya? Ya atau tidak

### **Ringkasan**

Kehidupan Kristian adalah kehidupan yang didedikasikan untuk matlamat setiap hari menjadi lebih seperti Yesus. Kehidupan ini bermula apabila anda percaya kepada Yesus, bertaubat dari dosa anda, dan dibaptiskan dalam nama Kristus untuk pengampunan dosa anda. Kehidupan ini dipertahankan selagi anda terus berjalan dalam terang (mencintai saudara-saudara, mentaati Yesus, dan mempercayai doktrin Kristus). Inilah kehidupan yang layak bagi Tuhan. Renungkan seketika tentang nilai dan keindahan kehidupan Kristian yang sebenar. Jangan tertipu dengan kehidupan beberapa orang yang dipanggil "Kristian" yang mengaku tetapi tidak menjalaninya. Yesus memanggil kita untuk menjalani kehidupan yang lebih tinggi, kehidupan yang layak bagi-Nya.

### **Bab 7**

#### **ULASAN DAN KESIMPULAN**

Semak apa yang anda pelajari dan buat aplikasi peribadi untuk kehidupan anda, menjawab soalan ini:

1. Adakah anda faham bahawa anda seorang yang berdosa di mata Tuhan dan layak menerima hukuman kekal? Ya atau tidak
2. Adakah anda faham bahawa Yesus telah membayar harga untuk dosa anda apabila Dia menyerahkan nyawa-Nya di kayu salib? Ya atau tidak
3. Adakah anda benar-benar mengasihi Tuhan dan Yesus dengan sepenuh hati anda? Ya atau tidak

4. Adakah anda, dengan bebas dan benar-benar, ingin meninggalkan segala-galanya dan mendedikasikan hidup anda kepada Yesus sekarang? Ya atau tidak
5. Adakah anda bersedia untuk mengaku secara terbuka bahawa Yesus ialah Kristus, Anak Tuhan, dan satu-satunya Tuhan anda? Ya atau tidak
6. Adakah anda ingin bersatu dengan Kristus dalam pembaptisan untuk diampuni segala dosa anda? Ya atau tidak
7. Adakah anda ingin menjadi seorang Kristian sahaja, ahli tubuh Kristus, gerejanya? Ya atau tidak
8. Adakah anda faham dan bersedia untuk menerima komitmen kehidupan Kristian? Ya atau tidak
9. Jika anda menjawab “YA” kepada semua soalan ini, maka bacalah dengan penuh doa Kisah 22:16 – “Dan sekarang mengapa kamu menunggu? Bangunlah dan berilah dirimu dibaptis, dan hapuslah dosamu sambil berseru kepada nama Tuhan” dan 2 Tesalonika 1:6-9 ... “Sebab adalah adil di hadapan Allah untuk membalas dengan kesengsaraan kepada orang yang menyusahkan kamu, dan memberi kamu Orang-orang yang menderita, diamlah bersama-sama kita pada waktu Tuhan Yesus dinyatakan dari surga bersama-sama dengan malaikat-malaikat-Nya yang perkasa, dalam api yang menyala-nyala untuk membalaskan pembalasan kepada mereka yang tidak taat kepada Injil Tuhan kita Yesus Kristus. Mereka ini akan dihukum dengan kebinasaan yang kekal dari hadirat Tuhan dan dari kemuliaan kuasa-Nya...”

Petikan-petikan ini seharusnya mendorong anda untuk berfikir secara serius mengenai keputusan anda untuk mematuhi Injil Yesus Kristus. Renungkan perkara ini sebelum membuat sebarang keputusan tetapi perhatikan betapa mendesaknya untuk diselamatkan. Ingatlah bahawa tiada siapa yang tahu hari atau jam apabila Tuhan akan datang. Keputusan di tangan anda. Adakah anda benar-benar ingin menjadi seorang Kristian sejati, bebas daripada kesalahan dosa? Adakah anda ingin melarikan diri dari kematian dan masuk ke dalam hidup yang kekal?

Mereka yang menerima mesej Tuhan ditambahkan oleh Tuhan kepada Tubuh Kristus, JemaatNya.

### **Jemputan Tuhan ke Dunia**

Mat 11:28-30 “Marilah kepada-Ku, semua yang letih lesu dan berbeban berat, Aku akan memberi kelegaan kepadamu. Pikullah kuk yang Kupasang dan belajarlah daripada-Ku, kerana Aku lemah lembut dan rendah hati, dan jiwamu akan mendapat ketenangan. Sebab kuk yang Kupasang itu enak dan beban-Ku pun ringan.”

**1 Korintus 2:9-11** Tetapi seperti ada tertulis: 'Tidak pernah dilihat oleh mata, dan tidak pernah didengar oleh telinga, dan tidak pernah timbul di dalam hati manusia. Apa yang telah disediakan Allah untuk mereka yang mengasihi Dia.' Tetapi Tuhan telah menyatakannya kepada kita melalui Roh-Nya. Sebab Roh menyelidiki segala sesuatu, ya, perkara-perkara yang dalam tentang Allah. Kerana siapakah manusia yang mengetahui perkara-perkara manusia selain roh manusia yang ada dalam dirinya? Demikian juga tiada seorang pun yang mengetahui perkara-perkara Tuhan selain Roh Tuhan.”

**Matius 28:18-20** Lalu Yesus datang dan berkata kepada mereka, 'Segala kuasa telah diberikan kepada-Ku di sorga dan di bumi. Karena itu pergilah, jadikanlah semua bangsa murid-Ku, baptislah mereka dalam nama Bapa dan Putera dan Roh Kudus, ajarlah mereka melakukan segala sesuatu yang telah Kuperintahkan kepadamu; dan sesungguhnya, Aku menyertai kamu sentiasa, sehingga ke akhir zaman.' Amin.”

**Markus 1:14-15** Yesus datang ke Galilea, memberitakan Injil tentang Kerajaan Allah, dan berkata, "Waktunya sudah genap, dan Kerajaan Allah sudah dekat. Bertobatlah dan percayalah kepada Injil."

**Matius 6:33-34** Tetapi carilah dahulu kerajaan Allah dan kebenarannya, maka semuanya itu akan ditambahkan kepadamu. Karena itu, janganlah kamu kuatir akan hari esok, karena hari esok akan mencemaskan halnya sendiri. Cukuplah untuk hari itu kesusahannya sendiri.”

**Roma 6:16-19** “Tidak tahukah kamu bahawa kepada siapa kamu menyerahkan dirimu sebagai hamba untuk taat, kamu adalah hamba orang itu yang kamu taati, baik dari dosa yang membawa kepada kematian, atau ketaatan yang membawa kepada kebenaran? Tetapi bersyukurlah kepada Allah, bahwa walaupun kamu adalah hamba dosa, kamu

telah taat dengan segenap hati kepada ajaran yang telah disampaikan kepadamu. Dan setelah dibebaskan dari dosa, kamu menjadi hamba kebenaran. Aku berkata-kata dengan manusia kerana kelemahan dagingmu.”

“Sebab sama seperti kamu telah memersempahkan anggota-anggota tubuhmu sebagai hamba kecemaran dan kedurhakaan yang membawa kepada lebih banyak pelanggaran, demikian juga sekarang serahkanlah anggota-anggota tubuhmu sebagai hamba kebenaran untuk kekudusan.”

**Kisah 4:10-12**“Hendaklah kamu semua mengetahui dan semua orang Israel, bahwa dengan nama Yesus Kristus dari Nazaret, yang kamu salibkan, yang telah dibangkitkan Allah dari antara orang mati, oleh Dialah orang ini berdiri di hadapanmu dengan sembuh. Inilah 'batu yang telah dibuang oleh kamu tukang bangunan, yang telah menjadi batu penjuru.' Dan tidak ada keselamatan di dalam siapa pun, sebab di bawah kolong langit ini tidak ada nama lain yang diberikan kepada manusia yang olehnya kita dapat diselamatkan.”

dengar

- Belajarlah dengan tekun dan bacalah apa yang Kristus ajarkan kerana itu adalah Firman kehidupan.

**faham**

- Semua manusia berdosa kerana tidak mematuhi jalan dan perintah Tuhan yang benar
- Semua telah berbuat dosa dan tidak hidup menurut perintah Tuhan
- Dosa seseorang akan mengakibatkan kematian kekal mereka
- Seseorang mesti diampuni untuk mendapat hidup kekal bersama Tuhan
- Kristus adalah satu-satunya cara bagi seseorang untuk diampuni dari semua dosa mereka

**Percaya**

- Yesus Pernah dan adalah Tuhan
- Dia csaya ke bumi dalam daging manusia sebagai Yesus dari Nazaret
- Diahidup di kalangan lelaki
- Dia dengan rela memberikan kehidupan fizikal-Nya yang tidak berdosa sebagai korban yang sempurna untuk dosa-dosa saya, disalibkan
- Diatelah dikebumikan
- Allah membangkitkan Dia dari kubur pada hari ketiga
- Diampunakkan diri kepada ratusan orang selepas kebangkitan-Nya
- Dianaik kembali ke syurga untuk bersama Bapa

**Bertaubatlah**

- Berubah dari dosa dan kemaksiatan kepada amanah dan taat

**Mengaku**

- Akui secara terbuka kepercayaan anda bahawa Yesus adalah Anak Tuhan.

**Cari**

- Berdoalah kepada Allah untuk mengampuni dosa-dosamu

**mati**

- Matikan kehidupanmu yang lama, berdosa, dan duniawi

**Dikuburkan**

- Kuburkan yhidup kami yang berdosa kau bunuh dalam kubur pembaptisan oleh rendaman air ke dalam kematian, pengebumian, dan kebangkitan Kristus, membenarkan Tuhan membangkitkan anda dari kubur sebagai Ciptaan baru, dibersihkan daripada dosa.

**terima**

- Roh Kudus sebagai titipan yang menjamin apa yang akan datang

**menjadi**

- Sebagai seorang Kristian yang baru, Tuhan menambahkan anda sebagai anak angkat-Nya



kanak-kanak lain ke dalam Gereja yang ditubuhkan oleh Kristus.

### Langsung

- Teruskan hidup dengan teguh dan taat kepada Kristus dan ajaran para rasul “Aku menasihatkan kamu untuk menjalani kehidupan yang layak dengan panggilan yang telah kamu terima. Jadilah benar-benar rendah hati dan lembut; bersabarlah, saling menanggung dalam kasih. Berusahalah untuk memelihara kesatuan Roh oleh ikatan damai sejahtera” (Efesus 4:1-3).

### Soalan

1. Tuhan menghendaki semua manusia tidak binasa tetapi datang kepada-Nya.  
T. \_\_\_ F. \_\_\_
2. Manusia adalah hamba kepada yang dia pilih untuk diikuti - sama ada Tuhan, Bapa, atau Syaitan, bapa kejahatan.  
T. \_\_\_ F. \_\_\_
3. Keselamatan hanya terdapat dalam Kristus  
T. \_\_\_ F. \_\_\_
4. Semua yang Tuhan kehendaki daripada manusia untuk mewarisi kehidupan kekal adalah untuk dia percaya bahawa Tuhan itu wujud.  
T. \_\_\_ F. \_\_\_
5. Bilakah masa terbaik untuk seseorang mencari keselamatan
  - a. \_\_\_ Selepas mencapai matlamat dan tenang
  - b. \_\_\_ Apabila dia tidak lagi tergoda untuk berbuat dosa
  - c. \_\_\_ Hari ini
  - d. \_\_\_

**Ambil tindakan - "masa yang sesuai" sekarang. Hari ini adalah hari keselamatan.** (2 Korintus 6:2)

### Bab 8

#### Tiada Jaminan Hari Esok

Tragedinya ialah tiada siapa yang perlu kehilangan Syurga dan mendapat Neraka. Pilihan ditangan kita. Kita bebas menentukan nasib kekal kita sendiri. Syurga adalah tempat yang disediakan untuk orang yang bersedia dan Neraka adalah tempat yang disediakan untuk orang yang tidak bersedia.

**2 Korintus 6:2**“Lihatlah, sekarang adalah masa yang diterima; lihatlah, sekarang adalah hari penyelamatan.”

**Yohanes 15:10**“Jika kamu mematuhi perintah-Ku, kamu akan tinggal di dalam kasih-Ku; sama seperti Aku telah menuruti perintah Bapa-Ku dan tinggal di dalam kasih-Nya.”

### Kesimpulan

Mereka "Dalam Kristus" mesti sedar tentang godaan yang sentiasa dihadapkan kepada mereka oleh Iblis. Terdapat contoh dalam Perjanjian Lama dan Perjanjian Baru tentang anak-anak Tuhan yang menderhaka kepada Tuhan dan kembali ke jalan dunia.

Mereka yang tidak "Dalam Kristus" yang ingin menjadi Anak-Nya perlu mempertimbangkan dengan serius apa yang Alkitab suruh orang lain lakukan.